

## PROCEDURE <sup>22</sup>

### A. PROVISIONAL RULES OF PROCEDURE OF THE SECURITY COUNCIL

#### Decisions

At its 462nd meeting, on 17 January 1950, the Council decided to refer to the Committee of Experts for study and report the draft amendments to the provisional rules of procedure submitted by India.<sup>23</sup>

At its 468th meeting, on 28 February 1950, the Council adopted the amendment proposed by India, and approved by the Committee of Experts,<sup>24</sup> to rule 13 of the provisional rules of procedure.

At the same meeting the Council approved the recommendation of the Committee of Experts that no decision should be taken at that time on the amendment submitted by India to rule 17 of the provisional rules of procedure.

### B. APPOINTMENT OF A RAPPORTEUR OR CONCILIATOR FOR A SITUATION OR DISPUTE BROUGHT TO THE ATTENTION OF THE SECURITY COUNCIL

#### 81 (1950). Resolution of 24 May 1950

[S/1486]

*The Security Council,*

Having considered the communication from the Secretary-General dated 13 May 1949,<sup>25</sup>

1. Takes note of General Assembly resolution 268 B (III) of 28 April 1949;

2. Decides, should an appropriate occasion arise, to base its action upon the principles contained therein.

*Adopted at the 472nd meeting  
by 10 votes to none.<sup>26</sup>*

<sup>22</sup> Resolutions or decisions on this question were also adopted by the Council in 1946 and 1947.

<sup>23</sup> See *Official Records of the Security Council, Fifth Year, Supplement for 1 January through 31 May 1950*, document S/1447.

<sup>24</sup> *Ibid.*, document S/1457 and Corr. 1.

<sup>25</sup> S/1323 (mimeographed document).

<sup>26</sup> One member (Union of Soviet Socialist Republics) was absent.

## PROCÉDURE <sup>22</sup>

### A. RÈGLEMENT INTÉRIEUR PROVISOIRE DU CONSEIL DE SÉCURITÉ

#### Décisions

A sa 462<sup>e</sup> séance, le 17 janvier 1950, le Conseil a décidé de renvoyer au Comité d'experts, aux fins d'étude et de rapport, le projet d'amendements au règlement intérieur provisoire présenté par l'Inde.<sup>23</sup>

A sa 468<sup>e</sup> séance, le 28 février 1950, le Conseil a adopté l'amendement à l'article 13 de son règlement intérieur provisoire tel qu'il avait été proposé par l'Inde et approuvé par le Comité d'experts.<sup>24</sup>

A la même séance, le Conseil a approuvé la recommandation du Comité d'experts tendant à ce que le Conseil ne prenne aucune décision à ce moment sur l'amendement présenté par l'Inde au sujet de l'article 17 du règlement intérieur provisoire.

### B. DÉSIGNATION D'UN RAPPORTEUR OU D'UN CONCILIATEUR POUR TOUTE SITUATION OU TOUT DIFFÉREND SOUMIS A L'ATTENTION DU CONSEIL DE SÉCURITÉ

#### 81 (1950). Résolution du 24 mai 1950

[S/1486]

*Le Conseil de sécurité,*

Ayant examiné la communication à lui faite par le Secrétaire général dans sa lettre du 13 mai 1949<sup>25</sup>,

1. Prend note de la résolution 268 B (III) de l'Assemblée générale, en date du 28 avril 1949;

2. Décide de s'inspirer, le cas échéant, de ses principes.

*Adoptée à la 472<sup>e</sup> séance par  
10 voix contre zéro.<sup>26</sup>*

<sup>22</sup> Question ayant fait l'objet de résolutions ou décisions de la part du Conseil en 1946 et 1947.

<sup>23</sup> Voir *Procès-verbaux officiels du Conseil de sécurité, cinquième année, Supplément de la période du 1<sup>er</sup> janvier au 31 mai 1950*, document S/1447.

<sup>24</sup> *Ibid.*, document S/1457.

<sup>25</sup> S/1323 (document mimeographié).

<sup>26</sup> Un des membres (Union des Républiques socialistes soviétiques) était absent.